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P R O T O K Ó Ł  Nr 2/14 

 

z posiedzenia Komisji Prawa i Porządku Publicznego, 

odbytego w dniu 22 grudnia 2014 r. w sali nr 11 Urzędu Miejskiego w Wieluniu 

przy pl. Kazimierza Wielkiego 1, pod przewodnictwem Jana Kepińskiego 

 

Obecni na posiedzeniu członkowie komisji: 

1. Budzyna Ryszard  - zastępca przewodniczącego 

2. Janik Jan   

3. Kępiński Jan  - przewodniczący  

4. Wojtuniak Radosław 

 

Nieobecni na posiedzeniu członkowie komisji: 

1. Ciosek Janusz 

 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

 

Spoza członków komisji w posiedzeniu udział wzięli: 

1. Dorota Kowalczyk  - Główny specjalista w Referacie Budżetowym Wydziału   

        Finansowego 

2. Marek Napieraj  - Przewodniczący Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów  

       Alkoholowych w Gminie Wieluń 

3. Anna Michniewicz  - Sekretarz w Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów  

       Alkoholowych w Gminie Wieluń 

 

 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad.  

2. Prezentacja porządku obrad. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Wieluń na 2014 rok. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia gminnego programu profilaktyki               

i rozwiązywania problemów alkoholowych w Gminie Wieluń na rok 2015.  

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia gminnego programu przeciwdziałania 

narkomanii w Gminie Wieluń na rok 2015.  

6. Sprawy różne i wolne wnioski.                                        

7. Zamknięcie posiedzenia. 
 

P u n k t  1 

 

Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

Przewodniczący Jan Kępiński dokonał otwarcia posiedzenia serdecznie witając wszystkich 

obecnych. Następnie stwierdził prawomocność obrad – na stan 5 członków komisji, obecnych: 4 

 

P u n k t  2 

Prezentacja porządku obrad. 

 

Przewodniczący Jan Kępiński zaprezentował porządek obrad dzisiejszego posiedzenia.  

Członkowie komisji (jednomyślnie) przyjęli porządek bez zmian. 
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P u n k t  3 

 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Wieluń na 2014 rok (zał. nr 

2) 

 

Radny Radosław Wojtuniak zadał pytania: 

1) dział 750 – dlaczego zadania pn. „Nadwarciański Szlak Bursztynowy” i „Jura Wieluńska” 

nie zostały zrealizowane? 

2) poprosił o wyjaśnienie zapisu w dziale 758 – zwiększyć o kwotę 400.000 zł z tytułu 

otrzymanego zwrotu podatku VAT z zadania przebudowa Kino-Teatru „Syrena” 

 

W odpowiedzi Główny Specjalista w Referacie Budżetowym Wydziału Finansowego Dorota 

Kowalczyk  
1) to są środki które gmina odzyskuje, będą w budżecie w roku przyszłym; 

2) po zrealizowaniu zadania faktury są sukcesywnie przedkładane, za rok bieżący będzie 

odzyskany podatek VAT. 

 

Przewodniczący Jan Kępiński na temat odzyskiwania podatku VAT zapytał, czy gmina ma 

pewność, że te środki odzyska? W odpowiedzi Główny Specjalista w Referacie Budżetowym 

Wydziału Finansowego Dorota Kowalczyk oznajmiła twierdząco, informując, że procedura jest 

wnikliwa, refundacja środków jest w wysokości 85%. 

 

Przewodniczący Jan Kępiński poprosił o wyjaśnienie § 4 projektu uchwały – uchwala się 

deficyt budżetu Gminy Wieluń w wysokości 9.287.850,24 zł, który zostanie pokryty przychodami 

pochodzącymi z zaciągniętych pożyczek w kwocie 901.307 zł, kredytu w kwocie 6.000.000 zł 

wolnych środków 2.386.543,24 zł. W odpowiedzi Główny Specjalista w Referacie 

Budżetowym Wydziału Finansowego Dorota Kowalczyk zaznaczyła, że przewidywane środki 

zaciągnięte na kredyt to kwota 9 mln zł, natomiast w tym momencie zabezpieczenie 

najważniejszych wydatków to kwota 3 mln 174 tys. zł. Pozostała kwota przeznaczona była na 

dalsze zobowiązania wynikające z inwestycji. W tej chwili kredyt zamknął się w w kwocie 

6.000.000 zł.   

 

Więcej uwag nie stwierdzono. 

 

Przewodniczący Jan Kępiński zarządził głosowanie nad projektem uchwały.  

Głosowało 4 radnych. Komisja pozytywnie (jednomyślnie) zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

Opinia nr 1/2/14 stanowi zał. nr 3. 

P u n k t  4 

 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia gminnego programu profilaktyki                         

i rozwiązywania problemów alkoholowych w Gminie Wieluń na rok 2015 (zał. nr 4) 

 

Przewodniczący Jan Kępiński wyraził pozytywne zdanie o projekcie uchwały. Zapytał, 

dlaczego w załączniku w rozdziale 12 „Monitorowanie realizacji Programu” nie są ujęte 

następujące informacje: 

„5. Informacja powinna zawierać w szczególności: 

1) analizę ilości nawrotów w chorobie alkoholowej osób uczestniczących w programach                          

i pozostających poza nimi”; 

2) porównanie ilości przeprowadzonych rozmów motywacyjnych do liczby osób, które 

podjęły leczenie; 

3) porównanie efektywności działań w stosunku do lat ubiegłych; 

4) dane o kontroli zleconych do realizacji zadań; 

5) ocenę wpływu dodatkowych zajęć sportowych na atrakcyjność środowiskowych 

programów profilaktycznych; 
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6) liczbę osób, które: 

a) rozpoczęły udział w programie, 

b) ukończyły udział w programie, 

c) przetrwały udział w programie, 

d) powróciły do udziału w programie, 

z podaniem okresu uczestnictwa w programie oraz rodzaju udzielonego wsparcia”. 

 

Przewodniczący Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Gminie 

Wieluń Marek Napieraj zaznaczył, że choroba uzależnienia od alkoholu cechuje się nawrotami. 

Celowa jest ilość. Rozmowy motywacyjne nie przekładają się na podjęcie terapii. Można 

monitorować, ile osób podjęło terapię w ośrodku, ale z jakim skutkiem – nie wiadomo. 

 

Sekretarz w Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Gminie Wieluń 

Anna Michniewicz stwierdziła, że ilość osób podejmujących terapię jest ujęta w rocznym 

sprawozdaniu. 

 

Radny Radosław Wojtuniak zadał pytania: 

1) rozdział 10 pkt 1.2, 2) c) wypoczynek letni dzieci i młodzieży z rodzin dysfunkcyjnych  

2) pkt 2 , 5) ferie i wakacje w Gminie Wieluń  

- czy te kwoty są wystarczające?  

 

W odpowiedzi Sekretarz w Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w 

Gminie Wieluń Anna Michniewicz  
1) zadanie realizowane w drodze konkursu; 

2) to są ferie organizowane przez Wieluńską Spółdzielnię Mieszkaniową, która 

współfinansuje zadanie. 

Gdyby było więcej pieniędzy to pewnie byłyby wykorzystane.  

 

Radny Radosław Wojtuniak zasugerował, że można by zwiększyć kwoty na te cele. 

 

Przewodniczący Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Gminie 

Wieluń Marek Napieraj stwierdził, że pole manewru jest minimalne. Kwoty zdecydowanie są za 

niskie. Poinformował o planowaniu otwarcia fundacji nt. wypoczynku dla dzieci z rodzin 

dysfunkcyjnych, można pozyskać dodatkowe pieniądze.  

 

Radny Radosław Wojtuniak poprosił o wyjaśnienie zapisu: działania na rzecz osób/rodzin z 

problemem alkoholowym, ukierunkowane na ochronę przed przemocą w rodzinie. W odpowiedzi 

Sekretarz w Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Gminie Wieluń 

Anna Michniewicz oznajmiła, że w gminie działa Zespół Interdyscyplinarny, to połączenie wielu 

służb; podejmowane są działania z całą rodziną, zbiera się grupa robocza, osoba jest kierowana do 

psychologa, pieniądze na działanie psychologa. 

 

Radny Ryszard Budzyna zapytał, jaki ma być zakres działania fundacji, czy ma dotyczyć tylko 

rodzin dysfunkcyjnych? Przewodniczący Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych w Gminie Wieluń Marek Napieraj zaznaczył, że na tą chwilę nie jest w stanie 

powiedzieć jak to się rozwinie.  

 

Radny Jan Janik zadał pytania: 

1) czy były jakieś zalecenia pokontrolne i jaki jest zakres ich realizacji; 

2) rozdział 10 pkt 2 7) programy profilaktyczne i ich rodzin 62.000,00 zł – jakie to programy 

i ilość osób objętych nim? 
 

Sekretarz w Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Gminie Wieluń 

Anna Michniewicz udzieliła odpowiedzi: 
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1) była przeprowadzona kontrola dokumentów i postępowań w zlecaniu i zamówienia z 

wolnej ręki zadania pn.: „Programy terapeutyczne dla osób uzależnionych i ich rodzin” za  

2013 rok, kontrola nie wniosła zastrzeżeń; 

2) to będzie zapytanie ofertowe to firm, które mogłyby zrealizować taki program. Do tej pory 

zadanie to realizował Gabinet Psychologiczny „Provitamed”, ilość osób będzie ujęta w 

sprawozdaniu. 

 

Przewodniczący Jan Kępiński – rozdział 10 pkt 1 1) – programy profilaktyczne dla dzieci i 

młodzieży – zajęcia pozalekcyjne – 17.000,00 zł – w jaki sposób są organizowane? W odpowiedzi 

Sekretarz w Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Gminie Wieluń 

Anna Michniewicz oznajmiła, że  w drodze dotacji, będzie ogłoszony konkurs, podmiot który 

wygra, będzie realizował zadanie. 

 

Więcej uwag nie stwierdzono. 

 

Przewodniczący Jan Kępiński zarządził głosowanie nad projektem uchwały.  

Głosowało 4 radnych. Komisja pozytywnie (jednomyślnie) zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

Opinia nr 2/2/14 stanowi zał. nr 5. 

P u n k t  5 

 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia gminnego programu przeciwdziałania 

narkomanii w Gminie Wieluń na rok 2015 (zał. nr 6) 

 

Przewodniczący Jan Kępiński zapytał, czy poza Komendą Powiatową Policju jest jeszcze jakieś 

inne źródło informacji? W odpowiedzi Sekretarz w Gminnej Komisji Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych w Gminie Wieluń Anna Michniewicz stwierdziła, że to jedyne 

źródło informacji. 

 

Radny Ryszard Budzyna – rozdział 9 pkt 2) zapobieganie patologiom i pomoc rodzinom w 

sytuacjach kryzysowych – jak to zadanie jest realizowane? W odpowiedzi Sekretarz w Gminnej 

Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Gminie Wieluń Anna Michniewicz 

oznajmiła, że to zadanie realizował podmiot „Stowarzyszenie Profilaktyki i Terapii Tratwa”, 

znajduje się tam jest Punkt Interwencji Kryzysowej i odbywają się dyżury.   

 

Więcej uwag nie stwierdzono. 

 

Przewodniczący Jan Kępiński zarządził głosowanie nad projektem uchwały.  

Głosowało 4 radnych. Komisja pozytywnie (jednomyślnie) zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

Opinia nr 3/2/14 stanowi zał. nr 7. 

P u n k t  6 

Sprawy różne, korespondencja. 

 

Uwag ani korespondencji nie stwierdzono. 

 

P u n k t  7 

Zamknięcie posiedzenia komisji. 

 

Przewodniczący Jan Kępiński dokonał zamknięcia posiedzenia komisji. 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Protokołowała:                    Przewodniczący komisji 

 

Anna Nawrocka                         Jan Kępiński 


